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Saksnr. Utval Møtedato
016/22 Utval for helse og omsorg 22.03.2022
045/22 Alver formannskap 24.03.2022
043/22 Alver kommunestyre 07.04.2022

Busetting av flyktningar 2022 – nye oppmodingstal
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret godkjenner å busetje 180  flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. Vedtaket 
inkluderer dei 28 som kommunen alt har vedtatt å busetje for 2022. Talet inkluderer ikkje familiesameinte. 

Utval for helse og omsorg 22.03.2022:

Handsaming:
Arngunna Haga-avdelingsleiar NAV orienterte i saka.

Utvalsleiar Ståle J. Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale:
HO sluttar seg til kommunedirektøren sitt forslag med følgjande tillegg:
HO er positiv til å ta imot ytterlegare flyktningar etter oppmoding frå IMDI.

S. Hauge-AP sitt framlegg til uttale vart samrøystes vedteke.

HO- 016/22 Vedtak:
Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale:
HO sluttar seg til kommunedirektøren sitt forslag med følgjande tillegg:
HO er positiv til å ta imot ytterlegare flyktningar etter oppmoding frå IMDI.

Alver formannskap 24.03.2022:

Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.
Framlegg frå KRF, SP, AP og H ved A.Hetlebakke-KRF:
Kommunestyret er opne for å ta imot ytterlegare flyktningar etter ev. oppmoding frå IMDI.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

FO- 045/22 Vedtak:
Kommunestyret godkjenner å busetje 180  flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. Vedtaket 
inkluderer dei 28 som kommunen alt har vedtatt å busetje for 2022. Talet inkluderer ikkje familiesameinte. 
Kommunestyret er opne for å ta imot ytterlegare flyktningar etter ev. oppmoding frå IMDI.

Alver kommunestyre 07.04.2022:

Handsaming:



Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke

KO- 043/22 Vedtak:
Kommunestyret godkjenner å busetje 180  flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. Vedtaket 
inkluderer dei 28 som kommunen alt har vedtatt å busetje for 2022. Talet inkluderer ikkje 
familiesameinte. 

Kommunestyret er opne for å ta imot ytterlegare flyktningar etter ev. oppmoding frå IMDI.

Politisk handsaming
Saka skal til uttale i utval for helse og omsorg
Saka skal til innstilling i formannskapet
Saka skal avgjerast i kommunestyret

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Det er flyktningkrise i Europa som følgje av krigen i Ukraina. Kor mange ukrainarar som kjem til Norge er 
usikkert. Ukrainske flyktningar får midlertidig kollektiv beskyttelse, Sjå informasjon frå Utlendingsdirektoratet 
(UDI)  https://www.udi.no/krisen-i-ukraina/ Integrerings- og mangfoldsdirektoratet (IMDI) har bedt 
kommunane busetje 35.000 flyktningar. Kommunestyret har tidlegare vedtatt at Alver kommune kan busette 
28 flyktningar for 2022. Alver kommune vert no beden om å auke talet til 180 flyktningar i 2022. Dette 
inkluderer ikkje familiesameinte.

Det føl finansiering med kvar flyktning kommunen buset. Finansieringa er meint å skulle dekke dei kostnadene 
kommunane har ved busetting. Kommunen mottek støtte for kvar busett flyktning i fem år.  
https://www.imdi.no/tilskudd/integreringstilskudd/ 
Kommunedirektøren vurderer at det er bra kompetanse i organisasjonen på å busetje og integrere flyktningar. 
Kommunedirektøren vektlegg og det store engasjementet i Alversamfunnet med tanke på frivillig engasjement 
og svar på oppmodinga om å melde inn private bustader til utleige for flyktningar. IMDI ber om  behovet for 
raskt svar, og ber om tilbakemelding  på oppmodinga innan 31.mars. 

Vurdering
Situasjonen i Europa utfordrar oss alle. Det er ein heilt ekstraordinær innsats kommunane no blir beden om. 
Alver kommune er på lik line med dei andre kommunane i landet budd til å møta situasjonen som krev oss.  Vi 
må vere innstilt på at dette ikkje er det siste oppmodingstalet som kjem frå IMDI dette året.

Alver kommune har i fleire år arbeidd godt med busetting- og integreringsarbeidet. I dei store busettingsåra 
2016/2017 busette dei tre kommunane Lindås, Meland og Radøy omlag 150 flyktningar.

I utgangspunktet vurderer vi at flyktningar frå Ukraina raskt kan finne seg til rette i det norske samfunnet.  I 
arbeidet med å busetje flyktningar frå Ukraina må vi i tillegg til å nytte kommunale bustader ta i bruk den 
private bustadmarknaden. Det er naturleg nok usikkert kva tidshorisont vi som kommune skal planleggje for då 
både vi og dei som kjem ynskjer at folk skal returnere heim så snart det er mogeleg. Vi må likevel planleggje for 
at flyktningar frå Ukraina kan bli lenge i kommunen. Både introduksjonsprogram for vaksne og skuletilbod for 
born og unge må ta høgde for det usikre i situasjonen. 

Alver kommune var raskt ute med å be folk som har ledige husvære å leige ut om å melde seg til 
bustadkontoret. Responsen på denne oppmodinga har vore god. I tillegg er kommunen godt i gang med og 
klargjere kommunale bustader.

Kommunedirektøren vil understreke at det er kompetanse til å busette og integrere flyktningar i vår 
organisasjon. Kommunen har etter to år med pandemi gjort erfaringar som er nyttig når vi på nytt må rigge 
organisasjonen til ein ekstraordinær innsats. Kommunedirektøren vil likevel understreke at ein situasjon med 
så mange flyktningar samtidig, vil utfordre kapasiteten i tenestene våre.

Sjølv om situasjonen er utfordrande vil Kommunedirektøren til slutt peike på det store frivillige engasjementet i 

https://www.udi.no/krisen-i-ukraina/
https://www.imdi.no/tilskudd/integreringstilskudd/


kommunen og minne om at vi har ein arbeidsmarknad som melder om mange ledige stillingar.

Vedlegg i saken:
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